
Dítě Česka 2024 

Anketu Dítě Česka organizuje česká 

pobočka UNICEF. Projekt si klade za 

cíl dát prostor a hlas dětem a mladým 

lidem, kteří pomáhají tam, kde je to 

podle nich třeba, mají schopnost 

pozitivně vést druhé a mají potenciál 

do budoucna. 

 „V anketě Dítě Česka by nemělo jít 

o jednorázové velké činy, ale spíše o 

dlouhodobou aktivitu dětí, a 

konkrétní výsledky. Chtěli jsme, aby se o šikovných dětech vědělo, aby byly za svoje aktivity 

veřejně oceněny, abychom tím inspirovali i ostatní. Dítě Česka chce říct, že má smysl na sobě 

dlouhodobě pracovat a něco dělat pro druhé,“ řekla výkonná ředitelka UNICEF ČR Pavla 

Gomba. 

Z došlých přihlášek porota vybere vhodné uchazeče do prvního kola. To probíhá jako online 

rozhovor, ve kterém se účastník představí a představí svoje aktivity. Následně dojde k výběru 

10 finalistů ve dvou kategoriích. Ti se pak přes platformu ZOOM sejdou s odbornou porotou. 

V té zasedá například předsedkyně AV ČR Eva Zažímalová, rektorka Univerzity Karlovy 

Milena Králíčková, školský ombudsman Ladislav Hrzala, nebo influencer Karel (Kovy) 

Kovář či hokejová legenda a vyslanec UNICEF ČR Patrik Eliáš... Porotci ohodnotí činnost 

nominovaných například v rámci aktivit ve prospěch potřebných, nebo životního prostředí. 

Posoudí, ale také schopnost jít příkladem, motivovat druhé, nebo mezinárodní potenciál do 

budoucna, například ve výzkumu. Následně pak vyberou absolutního vítěze.  

Slavnostní vyhlášení proběhlo v sobotu 9. 11. 2024, ve Vlasteneckém sále Karlovy Univerzity 

v Praze. Pro nás, jako členy přírodovědného kroužku Asociace středoškolských klubů České 

republiky, z.s., ale hlavně pro Václava Repáně a jeho rodinu, bylo neuvěřitelné ☺ 

Ano, Václav se stal vítězem ankety Dítě Česka 2024, v kategorii Středoškolák!!!  To, je 

přece naprostá senzace, viďte!!!  

Je to ukázka, že dlouhodobá práce se opravdu vyplácí a práce v týmu na projektu, který může 

ovlivnit okolní prostředí, má smysl. Ano, Václav se netají tím, že na projektu Znečištění vod, 

dlouhodobě pracuje společně s Janem Loukotou a Martinem Volkem. Nu, a že chtějí projekt 

rozšířit a zapojit do něj další členy. Jen jak vysvětlit mladším žákům, že bez práce a získávání 

zkušeností to prostě nejde!!! Tak snad pomůže i tohle, naprosto jedinečné, ocenění. 

Ono, to totiž slavnostním vyhlášením pro Václava nekončí ☺ Následně po něm, ho a jeho 

kolegyni, která zvítězila v kategorii ZŠ, čekal rychlý přejezd na Kavčí hory, kde byli hosty 

pořadu Zprávičky v ČT Déčko. Jasně, s médii už má Vašek zkušenosti, tedy vysílání na 

Déčku zvládl na jedničku. Dále na něj čeká den s prezidentem ČR a spoustu dalších aktivit ve 

spolupráci s UNICEF i Karlovou Univerzitou. 

Ještě jednou moc gratulujeme a přejeme, ať ho jeho nadšení pro vědu neopouští ☺ 

Mgr. Květa Děrdová, vedoucí přírodovědného kroužku 
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